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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Provoz živnosti bez odpovědného zástupce
právní úprava: § 11 odst. 10 zák.č.455/91 Sb.,
o živnostenském podnikání, ve znění p.p.
(dále jen živnostenský zákon)
Živnostenský úřad může v průběhu provozování živnosti povolit provozování živnosti bez
odpovědného zástupce na nezbytně nutnou dobu, nejdéle však na dobu 6 měsíců, nemůže-li tím dojít
k ohrožení životů a zdraví lidí.

 Kdo je oprávněn v této věci jednat (podat žádost apod.)
1. U fyzických osob – podnikatel osobně, případně zvolený zmocněnec na základě písemné plné moci
s úředně ověřeným podpisem.
2. U právnických osob – osoba oprávněná jednat(jednatel,představenstvo apod.), příp. zvolený
zmocněnec na základě písemné plné moci s úředně ověřeným podpisem.
 
Postup řešení
Přestane-li odpovědný zástupce vykonávat funkci a podnikatel nemá k dispozici žádnou jinou osobu
splňující zákonné podmínky pro výkon této funkce, může požádat o provozování živnosti na
přechodnou dobu bez odpovědného zástupce.
 
Doručením písemné žádosti o provoz živnosti bez odpovědného zástupce na přechodnou dobu
příslušnému živnostenskému úřadu - osobně v úřední dny nebo prostřednictvím podatelny, lze zaslat
i poštou.
 
Žadatel musí prokázat, že provozem živnosti bez odpovědného zástupce nedojde k ohrožení životů a
zdraví lidí. Prokazování se týká např. živností v oblasti stavebnictví, dopravy, vázaných živností atd.

Vyřizuje
Příslušný živnostenský úřad

Potřebné doklady
doklad totožnosti osoby jednající ve věci

 
Lhůty pro vyřízení
Ve věci musí být rozhodnuto do 30 dnů od podání žádosti, ve složitých případech nejdéle do 60 dnů.
Lhůty jsou určeny podle ustanovení § 49 zák.č.71/67 Sb., o správním řízení.
 
Podle kterého právního předpisu se postupuje
Zákon č. 455/91 Sb., o živnostenském podnikání, ve znění p.p.
 
Opravné prostředky
Rozhodnutí o povolení či nepovolení provozování živnosti se vydává v režimu zák.č. 71/67 Sb., o



správním řízení. Opravným prostředkem je odvolání, které je možno podat do 15 dnů od doručení
rozhodnutí k živnostenskému odboru Magistrátu hl.m.Prahy. O použití opravného prostředku je vždy
účastník řízení poučen.
 
Sankce v případě nedodržení předepsaných povinností
Ve smyslu ustanovení § 65 odst. 1,písm. a) živnostenského zákona – neustanoví-li podnikatel v
případech, kdy je k tomu povinen, odpovědného zástupce pro živnost koncesovanou – sankce až do
výše 100 000,- Kč.
Ve smyslu ustanovení § 65 odst. 3 živnostenského zákona – neustanoví-li podnikatel v případech, kdy
je k tomu povinen, odpovědného zástupce pro živnost ohlašovací - sankce až do výše 50 000,- Kč.
 

Kdy byl návod naposledy aktualizován nebo ověřena jeho správnost:  15.4.2004
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